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Abstract (en)
[origin: US2016223989A1] A timepiece oscillator comprising a structure and distinct, temporally and geometrically offset, primary resonators, each
comprising a mass returned to the structure by an elastic return means, this timepiece oscillator comprises coupling means for the interaction of the
primary resonators, comprising a wheel set subjected to a torque or drive force, this wheel set comprising drive and guide means arranged to drive
and guide a control means articulated with transmission means, each articulated, remote from the control means, with a mass of a primary resonator,
and the primary resonators and the wheel set are arranged such that the axes of articulation of any two of the primary resonators and the axis of
articulation of the control means are never coplanar.

Abstract (fr)
Oscillateur horloger (1) comportant une structure (2) et des résonateurs distincts, déphasés temporellement et géométriquement, comportant
chacun une masse (5) rappelée vers la structure (2) par un moyen de rappel élastique (6), cet oscillateur horloger (1) comporte des moyens
de couplage (11) pour l'interaction des résonateurs, comportant un mobile (13) soumis à un couple ou effort moteur, ce mobile (13)comportant
des moyens d'entraînement et de guidage (14) agencés pour entraîner et guider un moyen de commande (15) articulé avec des moyens de
transmission (16) chacun articulé, à distance du moyen de commande (15), avec une masse (5) d'un résonateur, et ces résonateurs et ce mobile
(13) sont agencés de telle façon que les axes des articulations de deux quelconques des résonateurs et l'axe d'articulation du moyen de commande
(15) ne sont jamais coplanaires.
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